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Algemene reactie
Volgens de minister gaat het om ongeveer 100 leerlingen die schooljaar 2015/16 voor 
een opleiding geweigerd zijn. In totaal zijn er 160.000 jongeren die zich aangemeld 
hebben. Een wet ontwerpen om een probleem bij 0,06 % van de aangemelde leerlingen 
te voorkomen lijkt ons een (te) zwaar middel. 
Interne consultatie op onze school heeft tot de conclusie geleid dat er knelpunten te 
voorzien zijn bij de uitvoering van het wetsvoorstel. Deze knelpunten maken het lastig 
ons huidige toelatingsbeleid uit te voeren. Hieronder lichten wij dit verder toe.
Ons toelatingsbeleid is gebaseerd op de visie dat er samen met de leerling de beste 
leerweg moet worden gekozen, rekening houdend met de competenties en de situatie 
van de leerling. Wij geven advies doch de toekomstige student bepaalt zelf welke 
opleiding hij gaat volgen (mits wettelijke toelaatbaar voor die opleiding). 
1-april aanmelding
Het Graafschap College heeft als uiterlijke aanmelddatum voor leerlingen die zich voor 
een mbo-opleiding op niveau 2/3/4 aanmelden, 1 maart genomen. Dit om de tijd te 
hebben de leerling na 1 maart via een zorgvuldige toelatingsprocedure van goed advies 
te kunnen dienen. Met name voor leerlingen die een opleidingskeus gemaakt hebben die 
minder goed bij hun competenties past, is extra tijd nodig want zij doorlopen dan 
nogmaals een toelatingsprocedure bij een andere opleiding. Ook voor leerlingen die 
extra begeleiding nodig hebben of waar onderzoek naar hun mogelijkheden gewenst is, 
hebben we voldoende tijd nodig. Voor deze leerlingen is bij het Graafschap College een 
uitgebreide toelatingsprocedure ontwikkeld. 
Vraag over wetsvoorstel: wat te doen met leerlingen die zich na 1 april aanmelden. 
Mogen die geweigerd worden? NB Dit is niet wenselijk, vooral als zij nog leerplichtig of 
kwalificatie-plichtig zijn.
Wijzigen van opleiding
Het recht voor de leerling om na 1 april nog van opleidingskeuze te wisselen is 
organisatorisch lastig, zeker als dat in mei of later in het jaar plaats vindt. De 
toelatingsgesprekken zijn dan al door de opleidingsteams gepland en veelal ook reeds 
uitgevoerd, de teamformatie is toebedeeld op basis van aantal aangemelde leerlingen en 
de klassen zijn ingedeeld. 
Gegevensuitwisseling
In het Achterhoekse samenwerkingsverband Profijt hebben VO en MBO sluitende 
afspraken over het uitwisselen van informatie. Het Graafschap College krijgt van elke 
leerling een Digitaal Doorstroomdossier zodat de relevante informatie van de leerling 
tijdens het toelatingsgesprek beschikbaar is. Dit gebeurt via software van Intergrip. 

In het verzorgingsgebied van het Graafschap College treedt daardoor geen “zomerlek” 
op d.w.z. het VO weet van hun leerlingen op welke school zij hun vervolgopleiding gaan 
volgen. 
Voor jongeren die niet rechtstreeks uit het VO afkomstig zijn heeft het Graafschap 
College sluitende afspraken binnen de gemeentes in de regio Achterhoek om te 
voorkomen dat deze jongeren van het kastje naar de muur gestuurd worden of 
“verdwijnen”. Deze jongeren worden op leerbaarheid en schoolbaarheid getoetst. Bij 
positief antwoord op beiden worden de jongeren ingeschreven voor een passend 
opleiding. Bij niet schoolbaar zijn er afspraken over trajecten om de jongere alsnog 
schoolbaar te maken. Bij niet leerbaar gaan de gemeentes een ander traject met de 
jongere in. 
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Vraag over wetsvoorstel: er wordt gesproken over nieuw te ontwikkelen software die 
landelijk gebruikt gaat worden. De ambitie is groot maar wat is de tijdsspanne waarin dit 
gereed moet zijn? Wordt er ook gekeken naar de overstap tussen ROC’s bij deze 
uitwisseling van gegevens? Welke gevolgen heeft dit voor de bestaande afspraken met 
bedrijven en de gebruikte software?
Studieadvies bij toelating
Als jongeren niet goed weten welke opleiding zij moeten kiezen of als de opleiding naar 
keuze niet lijkt te passen, biedt het Graafschap College ombuig-gesprekken aan. Dit zijn 
loopbaanadviesgesprekken met een decaan waarbij ook de mogelijkheid van testen e.d. 
wordt aangeboden. Een deel van de jongeren kiest voor een gesprek met de eigen 
decaan van het VO om daar de conclusies van de toelatingsprocedure op het MBO te 
bespreken. In elk geval wordt de jongere ondersteund in het zoeken naar en het 
plaatsen op de juiste opleiding. 
Studieadvies tijdens opleiding
Vraag over wetsvoorstel: vanzelfsprekend wordt de studievoortgang gevolgd en 
besproken met de student, in principe door zijn studieloopbaanbegeleider. Indien nodig 
wordt daar advies gegeven over de voortzetting van de opleiding. Dit is gebruikelijk in 
het mbo dus wat is het nut van het in art. 8.1.7a genoemde advies? En dit advies is niet 
bindend dus wat levert het dan op?
Tijdstip invoering wet
De voorlichting over de procedures rondom het toelaten start bij het Graafschap College, 
net als elders, in oktober als de decanen van het vmbo voorgelicht worden over de 
nieuwe toelatingsregels. Ook wordt er in deze periode foldermateriaal ontwikkeld, zowel 
digitaal als op papier. In januari worden Open Dagen gehouden waarbij toekomstige 
studenten en hun ouders voorlichting krijgen over de opleidingen en bijbehorende 
toelatingsprocedure. De definitieve wetstekst dient tijdig bekend te zijn om het 
bestaande toelatingsbeleid op tijd aan te passen. 

Het Graafschap College evalueert jaarlijks haar toelatingsbeleid en past dit indien nodig 
aan. De voorlichting start zoals hierboven vermeld ook vroegtijdig. De beoogde 
ingangsdatum van 1 januari 2017 houdt in dat de wet uiterlijk augustus 2016 
aangenomen dient te zijn om het toelatingsbeleid en de voorlichting hierover tijdig aan 
te kunnen passen. 
Aanvullende eisen
In art. 8.2.2 wordt gesteld dat de aanvullende eisen bij ministeriele regeling kunnen 
worden aangewezen. Aangezien dit ook een regionale arbeidsmarkt gerelateerde 
component heeft, vinden wij dat dit aan het mbo over gelaten dient te worden. 
Vraag over wetsvoorstel: niet duidelijk is in hoeverre de wet straks het stellen van 
aanvullende eisen beperkt. Gaat dat verder dan de in de toelichting genoemde opleiding 
zoals kunst en  sport? 
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